
Protokół nr XLI/22 sesji
Rady Miejskiej Legnicy

z 28 marca 2022 r.

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Legnicy Marta Wisłocka. Poinformowała, że
obrady sesji Rady są nagrywane i transmitowane. Sesja odbyła się w trybie stacjonarnym w
sali obrad Rady Miejskiej Legnicy.

Przewodnicząca  na  podstawie  listy  obecności  stwierdziła,  że  na  stan  23  radnych  w sesji
uczestniczy 20 radnych. Było kworum i Rada mogła podejmować prawomocne decyzje. 
W  sesji  Rady  Miejskiej  nie  uczestniczyli:  Arkadiusz  Baranowski,  Karolina  Jaczewska-
Szymkowiak oraz Zbigniew Rogalski. Ich nieobecność została usprawiedliwiona.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej przywitała na sesji:

 Zastępcę Prezydenta panią Jadwigę Zienkiewicz, 
 Zastępcę Prezydenta pana Krzysztofa Duszkiewicza,
 Sekretarza Miasta pana Marka Białowąsa,
 Skarbnika Miasta panią Grażynę Nikodem, 
 Komendanta Miejskiego Policji w Legnicy pana Zbigniewa Kopija,
 Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej pana Wojciecha Huka,
 Komendanta Straży Miejskiej w Legnicy pana Mirosława Giedrojcia,
 Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego pana Jacka Watrala,
 Dyrektora  Miejskiego  ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Legnicy  pana  Jerzego

Konopskiego, 
 internautów,
 wszystkich Radnych.

Na sekretarzy obrad wybrani zostali wiceprzewodniczący Rady:
 Pani Krystyna Barcik,
 Pani Joanna Śliwińska – Łokaj,
 Pan Ryszard Kępa.

Przewodnicząca  poprosiła  radnych  o  włożenie  kart  do  głosowania  i  wciśnięcie  przycisku
OBECNOŚĆ celem sprawdzenia systemu głosowania.

Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że Prezydent Miasta pismem z 25 marca 2022 r. wniósł o wprowadzenie do
porządku projektu uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Prezydentowi Miasta Legnicy
- 9/XLI, zaproponowała rozpatrzenie projektu w pkt. 20 porządku obrad,
oraz 
pismem z 28 marca 2022 r. wniósł o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie
określenia  zakresu  pomocy  obywatelom  Ukrainy,  którzy  przybyli  na  terytorium
Rzeczypospolitej  Polskiej  z  terytorium  Ukrainy  w  związku  z  działaniami  wojennymi
prowadzonymi na terytorium tego państwa 10/XLI i zaproponowała rozpatrzenie projektu w
pkt. 21 porządku obrad.
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Przewodnicząca zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Radny Ignacy Bochenek poprosił o przeniesienie punktu 20 porządku obrad „Komunikaty i
sprawy różne” do punktu 2. Za zmianą porządku obrad zagłosowało 16 radnych.

Przystąpił do realizacji przyjętego porządku obrad, który przedstawiał się następująco:.

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Komunikaty i sprawy różne.
3. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami.
4. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy.
5. Roczne  sprawozdanie  z  działalności  Komendy  Miejskiej  Policji  w  Legnicy

i informacja  o stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  na  terenie  miasta
Legnica w 2021 roku – XLI/1.

6. Sprawozdanie Komendy Miejskiej  Państwowej Straży Pożarnej w Legnicy za 2021
rok – XLI/2, 

7. Ocena stanu sanitarnego miasta Legnicy za rok 2021 – XLI/3.
8. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Legnicy w 2021 r. – XLI/4. 
9. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021 – XLI/5.
10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2021 roku – XLI/6.
11. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w 2021 roku

– XLI/7.
12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Legnica w 2022 r. – 1/XLI.
13. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia  handlu  w piątki

i soboty przez rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu
w piątki  i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach –
2/XLI.

14. Projekt uchwały w sprawie sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk na terenie miasta
Legnicy w roku 2022 – 3/XLI.

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas
oznaczony w drodze bezprzetargowej – 4/XLI.

16. Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Legnicy” w
roku 2022 – 5/XLI.

17. Projekt uchwały w sprawie przyznania odznaki „Zasłużony dla Legnicy” w roku 2022
- 6/XLI.

18. Projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata
2022-2024” Legnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Legnicy
– 7/XLI.

19. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na
lata 2022-2025 – 8/XLI.

20. Projekt uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Prezydentowi Miasta Legnicy –
9/XLI.

21. Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, którzy
przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z
działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa - 10/XLI,

22. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi.
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AD. 1 PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ SESJI.

Przewodnicząca poinformowała, że protokół nr XL/22 sesji z 28 lutego 2021 r. znajduje się
do wglądu w Biurze Rady od dnia podpisania.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołu nr XL/22 do akceptującej wiadomości
Rady.

Rada przyjęła do akceptującej wiadomości protokół Nr XL/22 sesji, która  odbyła się 28
lutego 2022 r. 

AD. 2 KOMUNIKATY I SPRAWY RÓŻNE.

Przewodnicząca  poprosiła  o  zgłaszanie  kandydatów  do  udziału  w  pracach  Zespołu
Technicznej Oceny Projektów w ramach Legnickiego Budżetu Obywatelskiego 2023. Zostały
zgłoszone następujące kandydatury:

1) Filipek Marek,
2) Kupaj Maciej,
3) Lorenc Andrzej,
4) Śliwińska-Łokaj Jolanta,
5) Żabicki Piotr.

Wszyscy  wytypowani  kandydaci  wyrazili  zgodę  na  uczestniczenie  w  pracach  zespołu
oceniającego.

Przewodnicząca  poprosiła  Radnych  o  złożenie  w  Biurze  Rady  nowych  oświadczeń
majątkowych.

Radni  poprosili  Panią  Jadwigę  Zienkiewicz  oraz  Pana  Krzysztofa  Duszkiewicza
o przedstawienie pokrótce jak wygląda sytuacja z uchodźcami, którzy przybyli do Legnicy po
rozpoczęciu konfliktu wojennego na Ukrainie.
Pan Krzysztof Duszkiewicz omówił:
- wyjazd Ukraińców do miasta partnerskiego Roanne,
- obiekty przeznaczone na pobyt tymczasowy dla Ukraińców,
- nadawanie numerów PESEL,
- sytuację w oświacie (ile dzieci zostało przyjętych do szkół i przedszkoli),
- ilość wniosków o świadczenie 300+ złożonych przez Ukraińców,
- stan magazynów z darami dla uchodźców.

Pan Maciej Kupaj zapytał:
- ile uchodźców przebywa aktualnie w Legnicy,
- czy jest możliwość zwiększenia ilości stanowisko do nadawania numeru PESEL,
- czy Wojewoda przekazuje miastu pieniądze na utrzymanie uchodźców,
- o wydajność legnickiego systemu oświaty.
Pan Łukasz Laszczyński zapytał:
- czy prowadzone są rozmowy z przedsiębiorcami na temat miejsc pracy dla uchodźców,
- czy planuje się stworzenie strony z ofertami pracy,
Pan Andrzej Lorenc zapytał:
- o to czy matura ukraińska będzie honorowana w Polsce?
Pan Wojciech Cichoń zapytał:
- czy znowelizowano przepisy, które pozwalały by na uzyskanie numeru PESEL obywatelom
Ukrainy, którzy przybyli do Polski z kierunków innych niż Ukraina?
Pani Aleksandra Krzeszewska zapytała:
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- o ilość wolnych miejsc w punktach dla uchodźców.

W  odpowiedzi  na  pytania  Pani  Jadwiga  Zienkiewicz  wyjaśniła,  że  meldunki  o  ilości
przyjmowanych uchodźców składane są do Wojewody na bieżąco, jednak do tej pory miasto
nie otrzymało żadnej refundacji kosztów.

Pan Krzysztof Duszkiewicz wyjaśnił, że w tym momencie w Legnicy przebywa około 500
uchodźców, którzy są rozlokowani w oficjalnych obiektach miejskich. W obiektach tych jest
jeszcze  około  100  wolnych  miejsc.  Trudno  jest  natomiast  oszacować  liczbę  osób
przebywających w domach prywatnych, szacuje się ich liczbę na około 3000.
Zaprosił  również  Radnych  do  odwiedzenia  strony  Powiatowego  Urzędu  Pracy,  który  to
prowadzi stronę z ofertami pracy dla obywateli Ukrainy. Do tej pory znalazło się tam 89 ofert
pracy, 21 uchodźców podjęło już zatrudnienie.

Odnośnie  numerów  PESEL Pan  Marek  Białowąs  –  Sekretarz  Miasta,  wyjaśnił  że  liczba
stanowisk została już zwiększona z 2 do 6. Wyjaśnił, że problem nie wynika z ilości maszyn
do nadawania numeru, a z ilości pracowników mogących go obsługiwać. Urzędnicy posiadać
muszą  bowiem  specjalny  certyfikat  dostarczany  z  Ministerstwa  Spraw  Wewnętrznych  i
Administracji,  Ministerstwo  uznało  jednak,  że  takie  certyfikaty  nie  będą  dodatkowo
wydawane. Dodał również, że osoby zamieszkujące w miejskich obiektach spisywane są na
miejscu  i  nie  muszą  przychodzić  do  budynku  Urzędu  Miasta  po  numer  PESEL.  Dodał
również, że nie dokonano nowelizacji przepisów Ustawy o ewidencji ludności, dzięki której o
numer PESEL wnioskować by mogli Ukraińcy przybyli z innych kierunków niż Ukraina.

Pani Halina Gawin-Majewska, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, wyjaśniła że na
dzień  dzisiejszy  legnicka  oświata  jest  w  stanie  przyjąć  3000  dodatkowych  uczniów  (do
wszystkich  placówek  oświatowych  łącznie).  Ministerstwo  złagodziło  przepisy  dotyczące
zatrudniania  osób na  stanowiskach pomocy nauczyciela  i  w tym momencie  możliwe jest
zatrudnianie nieobywateli Polski z dobrą znajomością języka polskiego. Wyjaśniła także, że
na dzień dzisiejszy Kuratorium nie zdecydowało się na zmiany w zasadach podchodzenia do
egzaminów ósmoklasisty oraz egzaminu maturalnego, wobec czego obywatele ukraińscy nie
będą  mieli  przyznanych  żadnych  ulg  i  będą  musieli  zdawać  egzaminy na  takich  samych
zasadach jak obywatele polscy.

AD. 3 INFORMACJA O PRACY RADY W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI.

Przewodnicząca poinformowała, że Informację nr 36/22 o pracy Rady w okresie od 26 lutego
2022 r. do 23 marca 2022 r. otrzymali wszyscy radni.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Informacji nr 36/22 o pracy Rady w okresie od 26
lutego 2022 r. do 23 marca 2022 r. do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła Informację  nr 36/22 o pracy Rady w okresie od 26 lutego 2022 r. do 23
marca 2022 r., do akceptującej wiadomości.
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

AD. 4 RAPORT Z DZIAŁALNOŚCI PREZYDENTA MIASTA LEGNICY.
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Przewodnicząca poinformowała, że Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 16
lutego 2022 r. do 15 marca 2022 r.  otrzymali wszyscy Radni.

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła Raport do wiadomości, pozostałe komisje nie omawiały
raportu.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Raportu  do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 16 lutego 2022 r. do
15 marca 2022 r.,  do akceptującej wiadomości.
Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

AD.  5  ROCZNE  SPRAWOZDANIE  Z  DZIAŁALNOŚCI  KOMENDY  MIEJSKIEJ
POLICJI  W  LEGNICY  I INFORMACJA  O STANIE  PORZĄDKU
I BEZPIECZEŃSTWA PUBLICZNEGO NA TERENIE MIASTA LEGNICA W 2021
ROKU – XLI/1.

Przewodnicząca poinformowała, że Sprawozdanie  otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych i Ekologii zapoznała się ze Sprawozdaniem, 
Komisja Gospodarki nie omawiała materiału, pozostałe komisje przyjęły informację do 
akceptującej wiadomości.

Zapytała o uwagi do Sprawozdania.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Sprawozdania do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła Roczne sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Legnicy
i informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta Legnica
w 2021 roku, do akceptującej wiadomości.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

AD.  6  SPRAWOZDANIE  KOMENDY  MIEJSKIEJ  PAŃSTWOWEJ  STRAŻY
POŻARNEJ W LEGNICY ZA 2021 ROK – XLI/2.

Przewodnicząca poinformowała, że Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych i Ekologii przyjęła Sprawozdanie, Komisja
Budżetu  i  Finansów  zapoznała  się  ze  Sprawozdaniem  i pozytywnie  oceniła  działalność
Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Legnicy,  pozostałe  komisje  pozytywnie  zaopiniowały
Sprawozdanie.

Zapytała o uwagi do Sprawozdania.
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Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Sprawozdania do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada  przyjęła  Sprawozdanie  Komendy  Miejskiej  Państwowej  Straży  Pożarnej
w Legnicy za 2021 rok, do akceptującej wiadomości.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

AD. 7 OCENA STANU SANITARNEGO MIASTA LEGNICY ZA ROK 2021 – XLI/3.

Przewodnicząca poinformowała, że Informację otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała,  że  Komisja  Rewizyjna  przyjęła  materiał  do  akceptującej  wiadomości,
Komisja Gospodarki przyjęła materiał, pozostałe Komisje pozytywnie oceniły przedstawiony
materiał.

Zapytała o uwagi do Informacji.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Informacji do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła informację  pn. „Ocena stanu sanitarnego miasta Legnicy za rok 2021”,
do akceptującej wiadomości.
Informacja stanowi zał. nr 6 do protokołu.

AD. 8  SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI STRAŻY MIEJSKIEJ w LEGNICY w
2021 r. – XLI/4.

Przewodnicząca poinformowała, że Sprawozdanie  otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki  przyjęła  sprawozdanie,  pozostałe  komisje
pozytywnie oceniły przedstawione sprawozdanie.

Zapytała o uwagi do Sprawozdania.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Informacji do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła  sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Legnicy w 2021 r.,  do
akceptującej wiadomości.
Sprawozdanie stanowi zał. nr 7 do protokołu.
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AD.  8  SPRAWOZDANIE  Z  REALIZACJI  GMINNEGO  PROGRAMU
PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH ORAZ
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII ZA ROK 2021 – XLI/5.

Przewodnicząca poinformowała, że Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  pozytywnie
zaopiniowały Sprawozdanie, pozostałe komisje nie omawiały Sprawozdania.

Zapytała o uwagi do Sprawozdania.

Uwag nie było.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Sprawozdania do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada  przyjęła  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok
2021, do akceptującej wiadomości.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

AD.  9  SPRAWOZDANIE  Z  REALIZACJI  ZADAŃ  Z  ZAKRESU  WSPIERANIA
RODZINY W 2021 ROKU – XLI/6.

Przewodnicząca poinformowała, że Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni.

Przekazała,  że  Komisja  Gospodarki  przyjęła  Sprawozdanie,  Komisja  Budżetu  i  Finansów
przyjęła Sprawozdanie do wiadomości, pozostałe komisje nie omawiały Sprawozdania.

Zapytała o uwagi do Sprawozdania.

Uwag nie było.

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie Sprawozdania do akceptującej wiadomości Rady.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Rada przyjęła Sprawozdanie  z realizacji  zadań z zakresu wspierania rodziny w 2021
roku, do akceptującej wiadomości – XLI/6.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

AD.  10  SPRAWOZDANIE Z  EFEKTÓW PRACY ORGANIZATORA RODZINNEJ
PIECZY ZASTĘPCZEJ W 2021 ROKU – XLI/7.

Przewodnicząca poinformowała, że sprawozdanie otrzymali wszyscy radni.
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Poinformowała, że Komisja Gospodarki przyjęła Sprawozdanie, Komisja Budżetu i Finansów
przyjęła Sprawozdanie do wiadomości, pozostałe komisje nie omawiały Sprawozdania.

Zapytała o to, czy są uwagi do projektu?

Uwag nie było. 

Rada przyjęła Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej
w 2021 roku., do akceptującej wiadomości – XLI/6.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

AD. 11 PROJEKT UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA PROGRAMU OPIEKI NAD
ZWIERZĘTAMI  BEZDOMNYMI  ORAZ  ZAPOBIEGANIA  BEZDOMNOŚCI
ZWIERZĄT NA TERENIE GMINY LEGNICA W 2022 R. – 1/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że  projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Zapytała o to, czy są uwagi do projektu. 

Radna Aleksandra  Krzeszewska zawnioskowała,  aby w uchwale  na  rok  2023 uwzględnić
podwyżki za energię czy wodę i żeby zwiększyć o tę sumę budżet na utrzymanie schroniska.

Po zgłoszonej uwadze Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Legnica w 2022 r. – 1/XLI.

Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Legnica w 2022
r. – 1/XLI – stosunkiem głosów: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

AD.  12  PROJEKT  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  WYZNACZENIA  MIEJSCA  DO
PROWADZENIA  HANDLU  W PIĄTKI  I SOBOTY  PRZEZ  ROLNIKÓW  I ICH
DOMOWNIKÓW  ORAZ  OKREŚLENIA  ZASAD  PROWADZENIA  HANDLU
W PIĄTKI  I SOBOTY  PRZEZ  ROLNIKÓW  I ICH  DOMOWNIKÓW  NA
WYZNACZONYCH MIEJSCACH – 2/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Zapytała o to, czy są uwagi do projektu?
Pan Andrzej Lorenc zaapelował o przygotowanie ulotek i plakatów informacyjnych o tym,
gdzie dokładnie znajdują się wyznaczone stanowiska.

Po zgłoszeniu uwag Przewodnicząca postawiła pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie
wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia  handlu  w piątki  i soboty  przez  rolników  i ich
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domowników oraz  określenia  zasad  prowadzenia  handlu  w piątki  i soboty przez  rolników
i ich domowników na wyznaczonych miejscach – 2/XL.

Rada podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki
i soboty przez rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach – 2/XLI
– stosunkiem głosów: za - 20 , przeciw  -  0, wstrzymało się od głosu – 0.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

AD. 13 PROJEKT UCHWAŁY W SPRAWIE SEZONU KĄPIELOWEGO I WYKAZU
KĄPIELISK NA TERENIE MIASTA LEGNICY W ROKU 2022 – 3/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały.

Poinformowała, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Zapytała, czy są uwagi do projektu?

Uwag nie było.

Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  sezonu kąpielowego
i wykazu kąpielisk na terenie miasta Legnicy w roku 2022 – 3/XLI.

Rada podjęła uchwałę w sprawie w sprawie sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk na
terenie miasta Legnicy w roku 2022 – 3/XLI  stosunkiem głosów:  za -  20,  przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu – 0.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

AD.  14  PROJEKT UCHWAŁY W SPRAWIE  WYRAŻENIA ZGODY NA NAJEM
LOKALU  UŻYTKOWEGO  NA  CZAS  OZNACZONY  W DRODZE
BEZPRZETARGOWEJ – 4/XLI.

Przewodnicząca  poinformowała,  że  wszyscy  radni  otrzymali  projekt  uchwały  oraz
autopoprawkę z 25 marca 2022 r.

Poinformowała, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Zapytała, czy są uwagi do projektu?

Uwag nie było.

Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na
najem  lokalu  użytkowego  na  czas  oznaczony  w drodze  bezprzetargowej  –  4/XLI  wraz
z autopoprawką.
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Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas
oznaczony w drodze bezprzetargowej – 4/XLI wraz z autopoprawką stosunkiem głosów:
za – 14, przeciw  - 0, wstrzymało się od głosu – 5, 1 osoba nie głosowała.
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

AD.  15  PROJEKT UCHWAŁY W SPRAWIE  NADANIA TYTUŁU  „HONOROWY
OBYWATEL MIASTA LEGNICY” W ROKU 2022 – 5/XLI.

Przewodnicząca  poinformowała,  że  Komisja  Kapituły  i Statutu  rozpatrzyła  i  pozytywnie
zaopiniowała wnioski złożone do:

1) tytułu  „Honorowy  Obywatel  Miasta  Legnicy”,  pośmiertnie  dla  Władysława
Dybowskiego.

2) odznaki „Zasłużony dla Legnicy” w roku 2022 dla 17 kandydatów,

3) w  zakresie  „Nagrody  Miasta  Legnicy”  Komisja  przyjęła  wniosek  o nieprzyznaniu
w roku 2022 „Nagrody Miasta Legnicy” i przeznaczeniu niewykorzystanych środków
na pomoc dla uchodźców z Ukrainy. 

Przewodnicząca wniosła o przegłosowanie wniosku o nieprzyznaniu w roku 2022 „Nagrody
Miasta  Legnicy”  i  przeznaczeniu  niewykorzystanych  środków  na  pomoc  dla  uchodźców
z Ukrainy. 

Przewodnicząca stwierdziła,  że  Rada przyjęła  wniosek  o nieprzyznaniu  w roku 2022
„Nagrody Miasta Legnicy” i przeznaczeniu niewykorzystanych środków na pomoc dla
uchodźców z Ukrainy – stosunkiem głosów: za – 14, przeciw – 2, wstrzymało się – 3, 1 głos
nie oddany.

Przewodnicząca  poinformowała,  że  wszyscy  radni otrzymali  projekt  uchwały  w  sprawie
nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Legnicy” w roku 2022 – 5/XLI.

Poinformowała, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, Komisja
Budżetu  i  Finansów  przyjęła  projekt  do  wiadomości,  pozostałe  komisje  nie  omawiały
projektu. 

Zapytała czy są uwagi do projektu.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  postawiła  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu
„Honorowy Obywatel Miasta Legnicy” w roku 2022 – 5/XLI.

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  nadania  tytułu
„Honorowy  Obywatel  Miasta  Legnicy”  w  roku  2022 –  stosunkiem  głosów:  za  –  14,
przeciw: 1, wstrzymało się – 3, nie oddało głosu – 2.

10



Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

AD.  16  PROJEKT  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  PRZYZNANIA  ODZNAKI
„ZASŁUŻONY DLA LEGNICY” W ROKU 2022 - 6/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki  i  Komisja  Budżetu  i  Finansów  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały, pozostałe komisje nie omawiały projektu.

Komisja  Kapituły  i Statutu  rozpatrzyła  i  pozytywnie  zaopiniowała  wnioski  złożone  do
odznaki „Zasłużony dla Legnicy” w roku 2022 dla:

1. Zbigniewa Brzezińskiego,
2. Jörga Eckholdta,
3. Sigrid Eckholdt,
4. Rafała Eysymontta,
5. Anny Filipienko,
6. Stanisława Firszta,
7. Fundacji Espa,
8. Jana Harasimowicza,
9. Stanisława Jujeczki,
10. Marka Kucharskiego,
11. Marii Lewickiej,
12. Helgi Maser,
13. Muzeum Miedzi w Legnicy,
14. Ochotniczej Straży Pożarnej-Oddział Ratownictwa Wodnego „Pinoter” w Legnicy,
15. Piotra Oszczanowskiego,
16. Bogusławy Patrzałek,
17. Moniki Skrobiewskiej.

Zapytała czy są uwagi do projektu?

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyznania odznaki 
„Zasłużony dla Legnicy” w roku 2022 - 6/XLI.

Rada podjęła uchwałę w sprawie przyznania odznaki „Zasłużony dla Legnicy” w roku 
2022 stosunkiem głosów: za – 19, przeciw – 0, wstrzymał się – 1.
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

AD.  17 PROJEKT  UCHWAŁY  ZMIENIAJĄCEJ  UCHWAŁĘ  W  SPRAWIE
UCHWALENIA  „WIELOLETNIEGO  PLANU  ROZWOJU  I  MODERNIZACJI
URZĄDZEŃ WODOCIĄGOWYCH I URZĄDZEŃ KANALIZACYJNYCH NA LATA
2022-2024”  LEGNICKIEGO  PRZEDSIĘBIORSTWA  WODOCIĄGÓW
I KANALIZACJI S.A. W LEGNICY – 7/XLI.
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Przewodnicząca poinformowała , że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki  i  Komisja  Budżetu  i  Finansów  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały, pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały.

Przewodnicząca zapytała o uwagi do projektu?

Pan Andrzej Lorenc zwrócił się z prośbą o streszczenie projektu uchwały w kilku zdaniach.

Prezydent  Jadwiga  Zienkiewicz  wyjaśniła,  że  LPWiK  przedłożyło  zmianę  do  poprzednio
uchwalanego  planu  korygując  wartości  finansowe  dla  poszczególnych  działań  oraz
harmonogramów realizacji tych działań przedłużając ważność tej uchwały do roku 2025.

Po zgłoszeniu uwag Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń
wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  na  lata  2022-2024”  Legnickiego
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Legnicy – 7/XLI.

Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu
rozwoju i  modernizacji  urządzeń wodociągowych i  urządzeń kanalizacyjnych na lata
2022-2024” Legnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Legnicy –
7/XLI stosunkiem głosów: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0.
 Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

AD.  18  PROJEKT  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  UCHWALENIA  GMINNEGO
PROGRAMU  PROFILAKTYKI  I ROZWIĄZYWANIA  PROBLEMÓW
ALKOHOLOWYCH ORAZ PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII NA LATA 2022-
2025 – 8/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,
pozostałe komisje nie omawiały projektu

Zapytała o uwagi do projektu.

Uwag nie było.

Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego
Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania
Narkomanii na lata 2022-2025 – 8/XLI.

Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata
2022-2025 – 8/XLI stosunkiem głosów: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się od głosu – 0, nie
głosował – 1.
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.
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AD.  19 PROJEKT  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  UDZIELENIA  UPOWAŻNIENIA
PREZYDENTOWI MIASTA LEGNICY – 9/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Komisje nie omawiały projektu uchwały.

Zapytała o uwagi do projektu.
Pan  Maciej  Kupaj  zapytał  jakie  zakupy  inwestycyjne  planowane  są  w  ramach  tego
upoważnienia i skąd pomysł na ten projekt uchwały? 

Pani Jadwiga Zienkiewicz wyjaśniła, że specustawa o pomocy Ukrainie dała Radzie Miejskiej
możliwość upoważnienia Prezydenta do podejmowania zmian w budżecie Miasta bez zgody i
konsultacji z Radą Miejska po to, by w przypadku gdy nastałaby potrzeba podjęcia szybkiej
decyzji  w zakresie  budżetowania zadania związanego z zapewnieniem pobytu ukraińskich
uchodźców Prezydent mógł podjąć szybką decyzję o przesunięciu środków. Poinformowała
także,  że  takie  uchwały  podejmowane  są  w  innych  miastach.  Podkreśliła,  że  jest  to
kompetencja Rady Miejskiej czy Prezydenta upoważnić czy nie.

Radny Kupaj  poprosił  o wskazanie konkretnych zadań, które miałyby być realizowane na
podstawie tego upoważnienia oraz jaki będzie okres obowiązywania tego upoważnienia?

Pani  Zienkiewicz  odpowiedziała,  że  na  dzisiaj  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć  czy  taka
potrzeba kiedykolwiek w ogóle zaistnieje. Na początku sesji Radni dowiedzieli się w jakim
zakresie stanowiona jest pomoc dla uchodźców i może się okazać, że w kolejnym obiekcie,
który trzeba będzie przygotować na pobyt Ukraińców, będzie konieczność przeprowadzenia
remontu, na który miasto nie znajdzie sponsora.

Prezydent  Duszkiewicz dopowiedział,  że  spodziewa się  kolejnych fal  uchodźców i  trzeba
będzie wtedy dokonywać błyskawicznych i bezzwłocznych decyzji.

Radny Jarosław Rabczenko stwierdził, że odpowiedzi Pani Jadwigi Zienkiewicz były niejasne
i  utwierdziły  go  w  przekonaniu,  że  Rada  Miejska  nie  powinna  oddawać  Prezydentowi
kompetencji  do  samodzielnego  dokonywania  zmian  w  budżecie.  Na  przestrzeni  lat
dokonywane były różne zmiany w budżecie za zgodą i wiedzą Radnych i nie można dopuścić
do sytuacji kiedy o tych zmianach Radni będą dowiadywać się po fakcie i nie będą mogli do
nich zgłaszać żadnych uwag. 

Pan Ryszard Kępa zwrócił uwagę na to, że sytuacja na Ukrainie jest dynamiczna i decyzje
podejmowane  są  szybko  i  nie  ma  czasu  na  zwoływanie  Rady  za  każdym  razem  kiedy
potrzebne jest wydatkowanie pieniędzy.

Pan Ignacy Bochenek dodał, że Rada Miejska ma również uprawnienia kontrolne i zawsze te
inwestycje można skontrolować, a upoważnienie to jest czasowe i skierowane do konkretnej
pomocy związanej z uchodźcami.

Po  wniesionych  uwagach  Przewodnicząca  postawiła  pod  głosowanie projekt  uchwały
w sprawie udzielenia upoważnienia Prezydentowi Miasta Legnicy – 9/XLI.

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  udzielenia
upoważnienia Prezydentowi Miasta Legnicy 9/XLI  stosunkiem głosów: za – 11, przeciw –
8, wstrzymało się – 0.
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Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

AD. 20 PROJEKT USTAWY W SPRAWIE OKREŚLENIA POMOCY OBYWATELOM
UKRAINY,  KTÓRZY  PRZYBYLI  NA  TERYTORIUM  RZECZYPOSPOLITEJ
POLSKIEJ  Z  TERYTORIUM  UKRAINY  W  ZWIĄZKU
Z  DZIAŁANIAMI  WOJENNYMI  PROWADZONYMI  NA  TERYTORIUM  TEGO
PAŃSTWA – 10/XLI.

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni.

Komisje nie omawiały projektu uchwały.

Zapytała o uwagi do projektu.

Pani  Jadwiga  Zienkiewicz  zgłosiła  autopoprawkę  do  uchwały.  Poprawka  obejmuje
wykreślenie  z  podstawy  prawnej  ustępu  5  ustawy  z  dnia  12  marca  2022  r.  o  pomocy
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.

Pan Maciej Kupaj zapytał o możliwość zorganizowania darmowego transportu do szkół dla
uczniów pochodzących z Ukrainy,  o  zmianę  statutu  żłobków tak,  aby matki  niepracujące
pochodzące z Ukrainy również mogły oddać swoje dzieci do żłobka i pójść do pracy, o to czy
rozważane  jest  przeznaczenie  budynku  po  były  Zespole  Szkół  Spożywczych  na  miejsce
zakwaterowania  uchodźców  oraz  czy  prowadzone  są  rozmowy  z  pozostałymi  miastami
partnerskimi na temat relokacji uchodźców.

Pani  Jadwiga  Zienkiewicz  wyjaśniła,  że  miejsce  w  żłobkach  zapewnione  zostało
w omawianym projekcie uchwały w § 2 pkt 6.
Rozmowy na temat relokacji prowadzone były z Miśnią, Roanne i Wuppertalem i wszystkie
rozmowy są na etapie finalizacji.
Temat transportu był omawiany, ale zdecydowano się nie wprowadzać darmowego transportu
dla dzieci pochodzących z Ukrainy, w związku z tym, że miasto jest na tyle kompaktowe, że
dotarcie do szkół nie jest utrudnione jak w dużych aglomeracjach.

Po  wniesionych  uwagach  Przewodnicząca  postawiła  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w  sprawie  określenia  pomocy  obywatelom  Ukrainy,  którzy  przybyli  na  terytorium
Rzeczypospolitej  Polskiej  z  terytorium  Ukrainy  w  związku  z  działaniami  wojennymi
prowadzonymi na terytorium tego państwa - 10/XLI.

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  określenia  pomocy
obywatelom  Ukrainy,  którzy  przybyli  na  terytorium  Rzeczypospolitej  Polskiej
z terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium
tego państwa 10/XLI – stosunkiem głosów: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu

AD. 21  INTERPELACJE, ZAPYTANIA I ODPOWIEDZI

Przewodnicząca  zapytała  czy  są  uwagi  do  udzielonych  przez  Prezydenta  odpowiedzi  na
interpelacje i zapytania radnych.

Pan Piotr Niemiec poprosił o udostępnienie przybliżonego harmonogramu 3 etapu budowy
Zbiorczej Drogi Południowej.
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Pan Andrzej Lorenc zapytał o przebieg pracy nad przebudową Placu Słowiańskiego.

Pani Jadwiga Zienkiewicz poinformowała, że przetarg na przebudowę został unieważniony
z powodu zbyt wysokich kosztów przedstawionych przez firmę stającą do przetargu. Wydział
Inwestycji Miejskich jest w trakcie zmian w projekcie, które obniżyły by koszta przebudowy.

W  związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad,  Przewodnicząca  zamknęła  XLI  sesję  Rady
Miejskiej Legnicy.

Przewodnicząca Rady

    Marta Wisłocka
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